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El Carni de l'Esparver de Montjuïc és un dels espais del barri que ha estât ocupat per grups de sense sostre. 

Acampáis a la Marina 
Desenes de famílies sensé sostre s'han installât a viure 
ais terrenys de l'antic Esportiu Energia i al Cami de 
l'Esparver de Montjuïc. Viuerven tendes, fêtes de fusta i 
ferralla, i envoltats de deixalles. Malgrat que segons els 
Mossos "no son persones conflictives i no han générât 
problèmes de convivencia", veïns i comerciants denun
cien que a les zones on s'instal-len s'acumula la bruticia. 

El Districte de Sants-Montjuïc, amb la col laborado de 
Servéis Socials, eis Mossos i la Guàrdia Urbana, ha 
actuat en diverses ocasions en aquests campaments 
improvisats, i tot i que les famílies desallotjades al poc 
temps tornen a ocupar els solars, des del Districte s'as-
segura que "no es permetrà cap tipus d'acampada i molt 
menys en un espai public". 

Recta final de la remodelació 
del barri del Polvori 
Amb el sorteig, el passât 3 de maig, 
de 75 nous habitatges de venda de 
protecció oficial, el Polvorí encara la 
que és la recta final del programa de 
remodelació iniciat fa 12 anys. 
La previsió de l'Ajuntament, la 
Generalität i el Ministeri d'Habitatge, 
administracions responsables del 
canvi d'aquest barri, és que en uns 
tres anys com a màxim finalitzi la 
reforma d'aquest indret de la Marina. 
Un total de 74 famílies del Polvorí van 

participar en el sorteig deis nous 
habitatges. Aqüestes famílies han 
passât de viure en petits pisos de no 
mes de 38 m 2 i afectats per l'alumino-
si, a tenir ara uns habitatges, la majo-
ria, de tres habitacions i una superfi
cie útil de 69 m 2 de mitjana. 
66 dels 75 pisos que s'han sortejat 
están ubicats al carrer Guadalquivir, a 
la cantonada amb el carrer de 
Fortuna. Els 9 habitatges restants 
estan ubicats al carrer de lecla. 

» L'Ajuntament 
confirma la compra 
de l'Esportiu Energia 
L'Ajuntament de Barcelona ha 
confirmât a La Marina la compra 
dels terrenys de l'antic Esportiu 
Energia. Segons el gèrent del 
Districte de Sants-Montjuïc, 
Josep Garcia Puga, "s'ha arribat 
a un principi d'acord amb els 
propietaris del solar i en el pri
mer pie que faci el nou govern 
municipal s'aprovarà la compra 
per part de l'Ajuntament dels 
terrenys". 

» Seguridad 
Social actuará a les 
festes de la Marina 
Un dels plats forts de les festes 
de la Marina, que enguany se 
celebren del 22 al 24 de juny, és 
l'actuació dels valencians de 
Seguridad Social. Aquesta 
banda de pop rock, que va néi-
xer a principis deis 80 i que és 
autora d'éxits com Chiquilla, 
Quiero tener tu presencia o 
Rumba Tarumba, actuará a l'es-
cenari del carrer del Foc la mitja-
nit del divendres 22 de juny. 

» 'La Marina' 
entrevista el nou 
alcalde Jordi Hereu 
Jordi Hereu continuare sent l'al
calde de Barcelona. Hem estât 
amb eli per parlar del futur dels 
barris de la Marina, un territori 
que viurà importants transforma-
cions en els propers anys i que 
està entre les prioritats del nou 
consistori. Durant l'entrevista 
també abordem temes com la 
inseguretat i la immigració. 
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Els veïns i veines deis barris de-la Marina sempre hem hagut de conviure amb 
tots els problèmes derivats de les drogodependèneies i les toxicomanies. 
Històricament el nostre territori ha estât, i ho continua estant, vinculat a la venda 
i al consum de drogues. De tant en tant ens podem trobar pel carrer amb algun 
toxicòman. A això ja ens hi hem acostumat... Però tot i així, encara em sorprenen 
algunes imatges com aquesta que us envió, on un grup de nois i noies del barri 
jugen a prop dels jardins de la Casa del Rellótge mentre que, a escassos passos 
d'ells, un toxicòman consumeix la seva dosi. Suposo que ha de ser difícil traba
llar amb les drogodependèneies i mes en un barri on aqüestes están tan arrela-
des, però no ens podem permetre mes imatges com aquesta. És una qüestió de 
salut i de seguretat. Ramon A. La Marina. 

Pots fer-nos arribar la teva foto-denœncia a travOs del nostre correu electr nie: 

redaccio@lamarinadigital.org o per correu a: 

c/ Foc, 128. Espai Musical La B scula, 1a planta, 08038 de Barcelona 

Quin œs han de tenir els antics 
terrenys de I Esportili Energia? 
Tot indica que PAjuntament será el 
proper propietari dels terrenys de 
l'antic Esportiu Energia. El consistori 
s'ha compramos a fer en aquest 
solar un equipament esportiu muni
cipal, però Pus que es donará als 
terrenys encara s'ha d'acabar de 
perfilar. Per això hem demanat als 
lectors de La Marina Digital quin ús 
pensen que haurien de tenir aquests 
terrenys. Una majoria aclaparadora 
(92,50%) pensa que a la zona 
només s'hi ha de fer un poliesportiu 
municipal. La resta (un 7,50%) 
pensa que, a mes, es podrien fer 
altres equipaments per al barri. 

92 ,50% 

Poliesportiu municipal 

0 % 

Poliesportiu municipal i 
pisos de protecci oficial 

7,50% 

Poliesportiu municipal i 
altres equipaments per a la Marina 

Viure i 
conviure 

La presencia al barri d'assenta-
ments il-legals está generant 
malestar ciutadá. Per evitar 

caure en la criminalització del 
collectiu, i amb Pobjectiu de garan
tir la convivencia al territori, des de 
les administracions publiques 
s'haurien d'incrementar els esfor-
cos (i sobre tot Peficácia) destináis 
a atendré els nouvinguts. És en 
situacions com aqüestes quan s'ha 
de demostrar Pefectivitat del Pía de 
Convivencia de Sants-Montjuic i en 
especial el seu circuit d'acollida, 
practiques que no haurien de que
dar en paper mullat, fet que alimen
taria la idea que s'ha posat en 
marxa aquest Pía només de cara a 
la galería. Tot i que Servéis Socials, 
amb Pajuda del Districte, la Guardia 
Urbana i els Mossos, está treba-
llant activament sobre aquests 
col-lectius de persones que mal-
viuen en alguns solars del barri, cal 
dur a terme una acció eficac per 
garantir la convivencia al territori i 
per acabar amb les péssimes con-
dicions de salubritat en qué viuen 
aquests immigrants sense sostre. 

Vot de protesta 

El titular d'aquestes eleccions 
municipals ha estât la baixa 
participado. El percentatge 

d'abstencionistes ha estât d'un 
50,4% a la ciutat de Barcelona, 
una xifra per sobre de la registra
da al nostre territori. A la Marina 
del Prat Vermeil un 69,5% dels 
ciutadans no va anar a votar, i a la 
Marina de Port aquest percentatge 
se situa en un 54,7%. Unes xifres 
tan elevades no poden justificar-se 
apellant a la passivitat de l'electo-
rat o al seu baix nivell socioecono
mic, com lamentablement hem 
sentit a algun líder politic dir 
aquests dies. El ciutadà cada cop 
més té la sensació que la classe 
política li ha fallat, que ja no és 
propera... Un repte dels partits és 
tornar a motivar a Pelectorat. Però 
sembla que aquesta tasca no els 
interessi. 
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Jordi Hereu, nou alcalde de Barcelona 

"He vist una 
Marina amb orgull 
de barri i ganes 
d'afrontar canvis" 

AJUNTAMENT DE BARCELONA 

Jordi Hereu acaba de convertir-
se en el nou alcalde de 
Barcelona després que fa 8 

mesos agafés el relleu de Joan Clos. 
Hereu, que aquest mes farà 42 
anys, casât i amb dos fills, confessa 
que la imatge que de petit tenia dels 
barris de la Marina era la d'una zona 
industriai. "El meu pare traballava 
en una fàbrica del territori i recordo 
que semblava que els carrers aca-
bessin en res". Ara tot ha canviat, i 
mes que canviarà... Hereu diu que li 
agrada anar pels llocs tranquil, 
"cosa que no em va passar quan 
vaig venir a inaugurar el centre 
Pepita Casanellas". S'excusa dient 
que tenia un programa tancat i que 
havia d'anar a un altre Hoc, però es 
compromet a visitar la Marina amb 
més calma. 

SANDRA PEDRALS 
Com a alcalde, en diverses ocasions 
al llarg dels uitims mesos, ha visitât 
els barris de la Marina. Quina impres-
sió s'ha emportât del nostre territori? 
M'he trobat un territori amb personalitat, 
orgull de barri i ganes d'afrontar canvis. 
He vist una Marina amb una nova cen-
tralitat, que apareix com un escenari ja 
no periferie de la ciutat. I he vist molta 
gent disposada a traballar. Els barris de 
la Marina tenen per davant unes pers
pectives intéressants de nova centrali-
tat. Ja ha fet passes molt importants en 
aquest sentit, però encara n'ha de fer 
més en el futur. 
Com a la majoria de ciutadans, als 
veins de la Marina un dels ternes que 
li preocupen és la seguretat. Pensa 
que estem bé en seguretat? 
Sempre die que si la gent té aquesta 
preocupació és per alguna cosa. Ara bé, 
també he de dir que és una variable 
sobre la quai estem molt a sobre i que 
no està descontrolada. Guàrdia Urbana, 
Mossos.. Tots hem d'aprofundir en el 
patrullatge barri a barri, però penso que 
tenim una estructura de seguretat i una 
estratègia que em sembla prou adequa-

da per fer front a determinats fenòmens 
que no nego i que, lògicament, són una 
preocupació dels ciutadans. 
La immigració és un altre dels grans 
reptes de la ciutat. Com pot una ciu
tat com Barcelona afrontar tanta 
diversitat cultural? 
El nostre repte és la integració dels nou-
vinguts, convertir aqüestes persones en 
ciutadans de pie dret, per tant, en nous 
veins de la ciutat. Penso que en això 
ens ajuda la Prosperität i qualsevol polí
tica de cohesió social. Per això demano 
traballar per una ampliació deis servéis 
públics bàsics, justament a nivell dels 
barris, perqué no es doni mai una com
petencia entra sectors populars autòc-
tons i eis nous veins. Cai, per tant, una 
ampliació deis nostres servéis d'assis-
tència, sanitaris, educatius, comunita-
ris... Aquest és un deis reptes de la ciu
tat, perqué no volem barris separats un 
dels altres. Volem barris on hi hagi 
barraja de tot tipus: d'usos, que voi dir 
equipaments, escoles, zones verdes, 
activitat econòmica... i també d'on'gens. 
Aquesta és la millor garantía per fer una 
bona integració, la millor eina contra la 
guetització. 

Quin paper han de jugar les entitats 
en aquest procés d'intercuituralitat? 
La integració és un repte social. És Veri
tät que l'administració pública ha de 
posar recursos i mitjans perqué això es 
pugui fer, però la tasca del teixit associa
ta és primordial. Una integració voi pri
mer que quan arribes hi hagi gent que 
t'aculli, que t'informi del que hi ha en el 
barri: on està l'ambulatori, l'escola, el 
centre cívic... Facilitar l'accés als equi
paments i servéis del barri és el principi 
de la normalitat i el primer pas cap a la 
normalització. I són les entitats les que 
poden fer aquest acolliment. Ara bé, 
queden coses pendents que s'han de 
traballar. Per exemple, una bona feina 
en matèria de seguretat ajuda a la inte
gració, perqué anticipa la idea de lligar 
immigració amb inseguretat, dos termes 
que no van junts. Ajuda també la inspec-
ció i el compliment de les normes, les 

El nou alcalde Jordi Hereu durant la inauguració de la biblioteca Candel. 

mateixes per a tothom. Aquesta és una 
manera de trencar amb la llegenda 
urbana tipica del fet que es donen més 
ajudes als que vénen de fora. I a partir 
d'aquì, la feina és molt social. Implica la 
voluntat de la societat que acuii i la 
voluntat de qui ve. 
Parlem del nou barri de la Marina. 
Quines expectatives té posât 
l'Ajuntament en aquest nou territori 
de la ciutat? 
Ens marca el treball de la propera déca
da, ni més ni menys. Barcelona, des-
prés de la transformació del que era el 
Poble Nou industriai, té dos grans pro-
jectes de ciutat. Un és tota la transfor
mació de l'area de la Vemeda i Bon 
Pastor, i l'altre és la creació de la Marina 
del Prat Vermeil. Tota la nostra energia i 
la nostra illusió està posada en aquests 
projectes. 
Un temor dels veins que avui viuen a 
la Marina, i també del seu teixit asso
ciata, és que es crei una divisió 
entre el nou barri i l'actual. Des de 
l'Ajuntament s'és conscient d'aquest 
periti? 
Com a filosofia nosaltres el que volem 
és que tots els barris, el nou i el que hi 
ha ara, tinguin un equilibri, i per tant tin-
guin tots la dotació que han de tenir. El 
que no farem és esperar a fer el nou 
barri per aleshores tenir-ho tot alla. Jo 
diria als veins i a les entitats que no tin
guin aquest temor, perquè millorarem 
també els serveis per als veins que ara 
viuen a la Marina. Suposo que a mesu
ra que anem fent carni' aquests temors 
s'aniran dissipant. 
Aquest temor, però, pot estar justifi-
cat perquè a la Marina queden remi-
niscències del passât i de l'actualitat. 
És un territori que encara té molts 

barris tancats, aíllats... 
Hem de veure el nou barri com una 
nova oportunitat, no com una cosa que 
es gira en contra nostra. Si no fariem 
molt mal negoci. Tots hem de sortir 
guanyant. Tenim, per sort, capacitat per 
avançar en tots els fronts. 
Anem ara a Montjuïc, un territori que 
també ens toca molt de prop. Que vol 
fer l'Ajuntament amb la muntanya? 
L'hem définit com un parc central on tro-
bem natura, cultura i esport. I com a 
Ajuntament hem de facilitar l'ocupació 
d'aquest parc central. Per aixô és impor
tant que puguem millorar la mobilitat en 
transport collectiu. 

Que en pensa, de la proposta que 
han fet algunes entitats de declarar 
com a espai protegit algunes zones 
de la muntanya? 
No tinc coneixement d'aquesta propos
ta en concret. Hi ha zones que precisa-
ment el que ens intéressa d'elles és que 
quedin amb el seu valor natural, que no 
ha de ser incompatible amb el fet que 
puguem urbanitzar per fer més accessi
ble i més cômodes els accessos. 
Els veins també volen participar en la 
definido del futur de Montjuïc. 
Podran fer-ho? 
No ho han fet fins ara? La muntanya té 
personalitat propia perô forma part d'un 
districte que és el de Sants-Montjuïc, 
per tant, jo crac que a través de Sants-
Montjuic i a través de l'ôrgan gestor de 
la muntanya, que és BCN, s'hauria de 
poder fer aquest procés de débat i par
ticipación per configurar el Montjuïc que 
volem. És una muntanya important per 
a tota la ciutat, perô entenc que els 
barris de l'entom heu de participar en el 
disseny del seu futur. Caldrà, per tant, 
obrir aquest procés als ciutadans. 

A T I H O G A R 

Compra, Vende, Alquila y Administra 
zf@atihogar.com 

Compramos al contado 

www,atihogar,com 
Mineria, 28 (Zona Franca) 93 432 07 07 

Rogent, 2 (El Clot) 93 245 67 67 
Sant Miguel, 37 (Manreea) 93 872 06 46 

FONERIA/ (Jto Pza Marina) piso de 55m2.1 hab. com, coc, baño, 
exterior, origen bien conservado, pk op. PVR626.000€ ref., 023695 

SEPULVEDA/ piso de 70m2,3 hab., com., coc, baño, aseo, balcón, 
ref., muy bonito, ext. para entrar a vivir. PVP. 408.700€, ref., 023706 

NTRA SRA DEL PORTV 3 hab., totalmente exterior, balcón, ref, alto con 
ase, muy soleado, para entrar a vivir. PVP.295.000€, ref., 023701 

MINERÍA/piso de 3hab, comedor, cocina, baño, reformado, asee, 
parque, calefacción, muy bonito, PVP. 297.500 €, Ref. 023608 

P° ZONA FRANCA/ piso de 65m2,+7balcón, bomba frío y calor, ref, 
ext. a parque Can Sabaté, PRECIOSO. PVP. 334.000/ ref. 023712 

PZA MIG DE CAN CLOS/ 80m2,3hab, comedor, cocina, baño, todo 
exterior, para entrar a vivir. PVP.276.4666, ref., 023669 

CONTÉ URGEÜ Mdo S. Antoni/ 2 hab., come, cocí, americana, baño, 
todo ref, parque, cc/aa, sin ase, muy soleado... P312.526 ref, 023710 
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Francisco Yeste Plus Ultra 

Carta a Imma Moraleda 
Le escribo estas líneas sabiendo que si son publicadas ya habrán 
pasado las elecciones municipales y por lo tanto nadie me podrá 
tachar de oportunista. Tampoco sé si usted seguirá en el cargo o 
pasará a la oposición. Pero lo que sí sabemos los vecinos del Plus 
Ultra es que para nosotros ha pasado usted sin pena ni gloria. Este 
barrio tiene las mismas carencias, o más, que hace ocho años. Las 
calles llenas de baches, las aceras intransitables (si es que a esto se 
le pueden llamar aceras), el mismo uso y abuso que hacen de sus 
calles con coches mal aparcados que impiden la circulación, la falta 
de limpieza, papeleras que no se vacían porque el personal de lim
pieza no las tiene "en su plano" y muchas cosas más que harían esta 
carta interminable. 
Señora Regidora, cuando leo sus escritos en esta misma revista me 
pregunto si es que tampoco está en su plano este barrio. Parece que 
los barrios de la Marina son el país de las maravillas... Se nos dice 
que en el barrio del Plus Ultra no se hará nada hasta que se haga la 
reforma del mismo y yo me pregunto: ¿será usted capaz de tenernos 
viviendo en un barrio del tercer mundo en una ciudad como 
Barcelona? ¿no siente usted nada cuando visita este barrio? A mi me 
daría un poco de rubor explicarle a los vecinos por qué está así este 
barrio. 

^iuTTne^è^eTescoîa^ea^^Ta^aTIna™ 

Millorem l'aspecte del parc 
de Can Sabaté 
Sôm un grup d'alumnes de 5è de l'escola Seat que vam visitar el parc 
de Can Sabaté del nostre barri amb els responsables de Parcs i 
Jardins de l'Ajuntament de Barcelona i hem pensât millorar algun 
aspecte d'aquest parc: 
1 . Conscienciar la gent de no fer malbé tôt el material que hi trobem: 
àrea de jocs, bancs, papereres... 
2. Millorar la neteja del parc: no llençar papers ni objectes a terra sinô 
a la paperera, no pintar grafits. 
3. Fer camins per a bicicletes. 
4. Arreglar i afegir cistelles de bàsquet. 
5. Ampliar les zones de jocs infantils. 
6. Millorar la conservaciô de les plantes. 
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7. Netejar l'estany mes sovint. 
8. Crear una zona només per a gossos, on podrien fer les sèves 
necessitats. 
9. Hi hauria d'haver mes cartells, senyalitzant i informant de tot allô 
que fa referència al parc. 
Per acabar, hem de dir que ens oferim com a voluntaris per plantar 
arbres, netejar el parc i posar cartells. 

Emilio Espadas i veíns | Passeig Zona Franca | @ 

La Marina-Zona Franca, 
paseo de ida y vuelta 
Los vecinos de la Marina-Zona Franca, los, más antiguos, nos acordamos 
del paseo que había en el centro del barrio. Entonces sí que teníamos 
una rambla donde pasear y cuatro carriles para los vehículos, dos de 
subida y otros dos de bajada. Eran los años 60. Pero llegó el desarrollo 
del polígono de la Zona Franca, donde se fueron situando muchas 
empresas y se ampliaba el puerto. Barcelona se beneficiaba del progre
so industrial y más puestos de trabajo, pero nuestro barrio cada día se 
perjudicaba más. El paseo de la Zona Franca sufría las consecuencias 
del incremento de tráfico. Eran los años 70. Y alguien tomó la decisión 
de suprimir el paseo central (la rambla) y ampliar cuatro carriles más para 
los vehículos. Empezaba a mandar el coche privado y el transporte 
industrial. La zona no disponía, ni dispone, de metro, a pesar de las movi
das de los vecinos para conseguirlo. Eran los años 70 y 80. Ahora por fin, 
y por intereses políticos-comerciales (como la Feria Pedresa), se está 
construyendo la línea 9 de metro. Bienvenida sea. Más vale tarde que 
nunca, pero no se acostumbren. 

Pero, ¿y nuestro paseo-rambla? Nadie dice nada. ¿También lo devolve
rán? Me consta que hay por ahí unos pre-estudios de remodelación. El 
paseo de la Zona Franca ya no soporta aquel tráfico intenso, pues se han 
realizado otras vías (como las rondas) que conectan el puerto y la zona 
industrial, mejor y más rápido. Además, próximamente el metro ahorrará 
muchos viajes en coche particular. En el barrio de la Marina se están rea
lizando y finalizando grandes obras (la Feria Pedresa, el metro, etc.). 
Desde aquí reivindico lo que ya teníamos y que tan bien se ha realizado 
en los barrios vecinos de Badal y Brasil. Queremos que nos devuelvan 
nuestro paseo y se remodele el mismo, que sea una rambla que trans
curra desde la plaza Cerda hasta la calle Motores. Y para ello queremos 
contar con el apoyo del Ayuntamiento, del Distrito, la Generalität, fondos 
de la Unión Europea... Desde aquí pido un final de obras digno de su 
envergadura y que se remodele el paseo. 

la marina agraeix les cartes dels lectors. Totes les-cartes hauran d'anar signades, tenir una extensió no superior a 10 línies, l'adreça i el telèfor 
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M 

Mi mente pasa por donde paseo sin juicios, sin pensamientos, blanca 

como la luz del desierto. 

Mis ojos han tomado el control, me arrastran, me empujan, 

me aceleran, son como un animal en busca de presa. Están en África, 

en el Amazonas, en Siberia, su arma está cargada, palpita, 

espera ansiosa la orden del disparo. 

En un instante la vida se detiene en una forma, en un contraste 

de colores, en un relieve, cargo la cámara sin mirarla, sin pensarla, 

casi sin tocarla y una décima de segundo más tarde 

la captura se cierra. 
Alfannuí y ppcaracoles@gmail.com 

mailto:ppcaracoles@gmail.com
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Nova ciutat 
Nous escenaris 

Columna grega 

Xavier Sanz, periodista 

El Partit deis Socialistes de 
Catalunya (PSC) ha rénovât la 
seva majoria al consistori de 

Barcelona -14 regidors- que, conjun-
tament amb els aconseguits per ICV-
EUiA -4 regidors- i ERC -4 regidors-, 
sumen una majoria suficient per ree
ditar el govern de progrés d'esquer-
res de la capital de Catalunya. 
Aquesta hauria de ser la noticia de la 
nit electoral a Barcelona amb el afe-
git del bon résultat de Convergencia i 
Unió -12 regidors- i l'estabilitat del vot 
del Partit Popular -7 regidors-. No 
obstant això, a les vuit del vespre ja 
teníem el titular en majuscules: a 
Barcelona tan sois el 49,58% deis 
votants han exercit el vot i l'abstenció 
s'ha situât en el 50,42%. La capital 
catalana ha estât la ciutat mes abs
tencionista de les capitals catalanes, i 
aquesta dada mereix una sèrie de 
consideracions: 

Primer. La preocupació de les forces 
politiques al voltant de la participado 
deis ciutadans i ciutadanes a les 
eleccions hauria de transcendir mes 
enllà de la nit electoral. Resulta évi
dent que implicar en la política local 
els barcelonins i barcelonines no és 
una qüestió de la campanya ni del 
dia de les eleccions, cal una reflexió 
profunda, sincera i amb voluntat de 
canviar mètodes, politiques i practi
ques a la gestió diaria amb l'objectiu 
de demostrar que la participado deis 
ciutadans a la política és imprescin
dible. 

Segon. La descentralització del 
govern municipal de Barcelona a tra
vés deis districtes s'ha de traduir en 
una major percepció del govern local. 
Una administració mes propera al 
territori, ais barris de la ciutat que 
hauria de tenir el repte de l'eficiéncia 
i l'objectiu de fer partícip de la gestió 
pública el veí o ve'ína. 
Tercer. Rejvindicar el paper deis a jun-
tàments. És una tasca complexa fer 
una crida a la participado de la ciuta-
dania en l'administració local si 
aquesta esdevé la germana pobra de 

la cosa pública. Resta pendent el 
debat sobre el finançament de les 
hisendes locáis però a Barcelona dis-
posem de la nova Carta Municipal, 
aprovada pel Congrès deis Diputats, 
que ens hauria de garantir eines en 
aquest sentit. Cal desplegar el capítol 
de finançament de la Carta per ges
tionar mes competències amb mes 
recursos. 
La redistribució de forces entre els 
partits amb representació al consisto
ri suposa un reequilibri, tot i que les 
esquerres mantenen el suport majori-
tari de la ciutadania. L'anàlisi deis 
résultats permeten aventurar algunes 
reflexions: 
Primer. Barcelona no atorgarà majo-
ries amplíes a cap força política. La 
diversitat de la societat barcelonina 
fa que el partit mes votat, el PSC, no 
superi el 30% deis vots; mes equili

bri de forces per a una ciutat més 
complexa. 
Segon. Les poh'tiques centrades en 
les persones i amb voluntat d'implicar 
la societat en el govern local passa 
indestriablement per canvis profunds 
de model. Menys macrociutat, la dels 
grans conceptes/titulars, i més micro-
ciutat, la tangible, la dels problemes i 
les solucions concretes per a les per
sones. Més funcions als consellers 
de districte, al govern dels barris, al 
teixit associatiu, etc. 
Tercer. Els nous barcelonins i barce
lonines, la incògnita del vot immi
grant els propers anys. Nous reptes a 
la gestió de la ciutat i noves oportuni-
tats a la participació politica dels nou-
vinguts. 

La Manna ni comparteix ni es responsabilitza 

de les opinions dels seus collabonadors 

La crònica 
Ana Teresa Herrera 

Se'ns ofereix de tôt, se'ns mima i adula, se'ns converteix en indispensa
bles i se'ns jura i perjura que ens toca decidir entre el millor de cada 
casa. No hi ha mida ni vergonya aliena quan es tracte del période d'e-

leccions i el nivell d'adulació arriba a tal extrem que quan em poso davant del 
mirall, en aquesta época, em trobo més top model que mai. Si els hem de 
creure ja no tindré problemes per trobar feina o un massis amant polonés, 

perqué fins i tôt els conflictes immigratoris que
daran solucionats i tothom que vingui de fora 
tindrà contracte en origen, estudis i el que cal-
gui. D'altra banda, i possant un altre exemple, 
podré gaudir d'una vista privilegiada al port per
qué em posaran un piset per dos duros, en un 
moll habilitât corn a barri residencial i, parlant 
de pisos, es disposarà d'una mainadera per 
bloc segons una genial i, a la vegada impactant, 
proposta d'esquerres. 
Afortunadament, al ser eleccions municipals, els 
ternes tan propers corn el cotxe teñen una con
siderado especial i, com a paradigma, les foto
grafíes deis alcaldables muntant en bici en apa-

rent normalitat. Per finalitzar, i seguint amb les idees origináis (més que la 
mainadera impossible), destacaría l'última foto de la campanya imitant la por
tada de l'Abbey Road. Tan clàssica i a la vegada moderna sense estridéncies. 
Quan surti publicada aquesta crónica les eleccions (i els miracles) ja hauran 
passât, pero tinc els meus dubtes si els efectes de les promeses encara per
duraran. 

Juan Bibian, cineasta 

50 del 600 

Miryam Reyes 

Ella segueix enviant-me e-mails, 
tot i que fa uns mesos va mar-
xar de Barcelona... Li hauré 

d'explicar com ha anat el tema de les 
eleccions... La veritat és que li dire 
que no ha passât gran cosa. En 
canvi, en les sèves Hêtres trobo un 
juny més fred que el que estic patint 
jo. M'ha escrit i m'agradaria poder 
sentir la seva veu... Però això és una 
mica complicat... 

Sembla que estem 
encantats dins dels 
metres quadrats 
que ens envolten 

1 de juny de 2007 
"Fa un mes que no escric. Aquesta 
vida en la quai ens hem installât ens 
allunya molt de les persones estima-
des. Potser ens marxa el temps en 
petites coses sense molta rel levàn-
cia, però ho fem... Aixî ens acostu-
mem a la rutina del nostre micromón, 
i sembla que estem encantats dins 
dels metres quadrats que ens envol
ten... Ens sentim segurs. 
Hi ha qui salta al precipici buscant 
noves emocions, deixant enrere la 
memòria històrica que ens pertany. I 
d'altres juguen virtualment per no ter
se mal... Estic cansada, molt cansa-
da de divagar, d'intentar trobar la 
decisió correda... Potser ja he fet el 
que havia de fer. En aquests 
moments que estic lluny de tot, de 
tots i de mi, hauria d'estar més tran
quil-la... I potser penses que sóc 
innocent, però m'he adonat que el 
temps no va per un altre camf diferent 
del meu. Jo i el meu temps. Tinc el 
present... I no dire que el que he deci-
dit ho faig pels que m'estimo. Ho faig 
per mi. I ho faig amb la serenitat i, 
sobretot, amb molt d'amor. Em sap 
molt greu que després de tot un mes 
et trobis amb aquestes Metres... Però 
tu m'entendras. Des que vaig deixar 
la politica de alto copete estic ente-
nent moites coses. Un peto...". 

Gracies. Encara no tinc ni idea d'on 
pares. T'agraeixo els teus e-mails. 

L'Acomodador 

Podré gaudir 
d'una vista 
privilegiada 
al port perqué 
em posaran 
un piset per 
dos duros 

El dia 17 d'aquest mes de juny (diumenge) está previst l'emissió d'un progra
ma de mitja hora d'homenatge i record al cinquantenari del mític i inoblida-
ble Seat 600. El programa 30 minuts de TV3 és el que ha realitzat el repor-

tatge, encapgalat per la periodista Montse Armengol, autora de l'excel-lent docu
mental Els nens perduts del franquisme, entre altres notables treballs. El cas és 
que aquesta realitzadora, coneixedora de la meva pellícula De la A a la Z, que 
parla del barri de la Seat, em va demanar col-laboració per fer un reportatge peí 
barri i així hem quedat. Vam estar al Casino de la Seat i allá varem fer una xerra-
da amb diferents persones coneixedores del barri. Hi varen estar Sánchez 
Bretaño, administrador d'habitatges; Julio Baños, responsable de l'arxiu del barri, 
o el meu pare, aleshores cap de verificado a la Seat, quan va néixer el petit cotxe 
que canviaria la societat espanyola de l'época i que va ajudar que l'automóbil dei-
xés de ser un objecte de luxe i passés a estar a l'abast de molts ciutadans. 
Várem passejar peí barri amb les cámeres i els micros. Várem visitar el desman-
tellat cinema Capri, que també va néixer el 1957, l'any del 600. Després de men-
jar várem anar a les abandonades i reivindicades instal-lacions esportives i allá 
reconec que, per moments, em vaig emocionar. Després de més de 20 anys 
sense estar en aquell lloc vaig reconéixer perfectament la tribuna i el marcador del 
pavelló cobert, els bañes i les papereres de color verd intactes i, en especial, la 
piscina petita on várem fer les nostres primeres capbussades, allá per la década 
deis 60. 

Un viatge en el temps, en el meu cas davant la camera, amb repeticions váries de 
cada pía, comprenent com és de cansat aixó del cinema per ais actors i desco-
brint l'enorme calat emocional que significa recorrer llocs de la infantesa. 
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Familiars i afectats de fibrosis quistiques en una de les recents sortides que I'Associacio Catalana contra la Fibrosis Quistica ha organitzat. 

Conviure amb la fibrosi quistica 
ANGELA MORENO 

L'Anna té quatre anys i encara no 
és plenament conscient de la 
malattia crònica que pateix. Sap 

que ha de seguir un règim d'exercicis 
i de medicació diària: sessions de 
fisioterapia dos o très cops al dia 
durant trenta minuts, control de la 
higiene, exercicis respiratoris amb l'a-
jut d'espirômetres, inhalacions d'anti-
biòtic per atacar les infeccions, extrac-
tes pancreàtics abans de cada dinar, 
visites a la unitat especialitzada de 
l'Hospital Vali d'Hebron cada dos 
mesos, analîtiques cada sis, un TAC i 
una ecografia cada any... Res d'això 
es percep a simple vista. Ni la malattia 
ni la dedicació exclusiva al seu tracta-
ment, prop de 5 hores, que els pares 
de l'Anna, la Sonia i el José Manuel, li 
dispensen diàriament. 
L'Anna està malalta de fibrosi quistica 
(FQ). El seu pare, José Manuel 
Noguera, de 37 anys i veî de la 
Marina, explica "la complexitat" d'una 
malaltia "espectacular" que afecta els 
pulmons, el fetge i el pàncrees de la 
seva filla i que comporta una sèrie de 
si'mptomes diversos: deshidratacions, 
propensió a agafar pneumonies, falta 
d'aire, poc pes... Reviu el moment en 
que amb trenta dies l'Anna va ser 
diagnosticada d'aquesta malaltia 
genètica i hereditària, incurable avui 
dia, que segons l'Associació Catalana 
de Fibrosi Quistica afecta un de cada 
2.500 a 3.000 naixements a 
Catalunya. "El desconeixement és 
total. Et sona que fa anys TV3 va dedi-
car-hi una marató però res mes. Per 
això els dos primers anys son niolt 
durs. T'has d'anar fent amb la malaltia 
i assimilar alhora tota la informació 
negativa que reps des de fora". 
L'esperança de vida dels malalts de 
fibrosi quistica ha passât de quatre 
anys per als nascuts els anys 1960 a 
40 anys per als nascuts els anys 
1990. El José Manuel explica també 
que és una de les malalties on a nivell 
mundial hi ha mes metges investigant. 
"La llum es veu però està lluny. 
Encara hi ha molta ciència-ficció". El 
control i els avenços mèdics contri-
bueixen al fet que ara per ara no hi 
hagi pràcticament res que l'Anna no 
pugui fer si es prenen les precaucions 
necessàries. Anar de vacances, jugar 

a l'ordinador amb la seva germana 
gran, l'Eva, anar a l'escola o a piscina 
és sinònim de qualitat de vida. Però la 
prudencia s'imposa perqué la incerte-
sa és gran. El José Manuel toca fusta: 
"Tenim mólta sort. L'Anna està molt bé 
dins de la gravetat. Però encara ara 
t'aixeques a la nit per comprovar que 
respira". 
Al pare de l'Anna se li i l lumina el ros
tre quan parla de la seva filla malalta 
de fibrosi quistica. Li demana que faci 
una demostració de com i per a qué 
s'utilitzen els espiròmetres. L'Anna, 
obedient, agafa aire i bufa amb força 
pel tub de manera que la boleta va 
pujant pels diferents nivells que vénen 
marcats pels dibuixos d'un cranc, 
d'una estrella de mar, d'un peix i d'una 
balena. La clau d'unes "cures pesa-
des, esclavitzants i que duren tota la 
vida" és el joc. Des de fa unes setma-
nes, l'Anna disposa d'un nou model de 
nebulitzador que ha réduit l'espai i el 
temps de les sèves inhalacions de 30 
a 5 minuts. Abans, eren els Simpsons 
qui s'encarregaven de fer menys 
pesada la mitja hora dedicada a les 
inhalacions. 

Malaltia desconeguda 
La celebració del Dia Nacional de la 
Fibrosi Quistica al mes d'abril o la pre
parado d'un sopar benèfic el passât 
12 de maig són algunes de les iniciati-
ves en les quais el José Manuel coo
pera en el marc de l'Associació 
Catalana de Fibrosi Quistica (mes 
informació a www.fibrosiquistica.org). 
Un treball de divulgació i consciencia-
ció sense alarmisme per a una malal
tia genética desconeguda però alhora 
la malaltia genética mes fréquent. Es 
calcula que una persona de cada 25 
és portadora del gen de la FQ. La pos
sibilità! que s'ajuntin dos portadors que 
transmetin la malaltia és gran. I tot 
passa per un diagnostic precoç que 
permeti controlar el desenvolupament 
de la fibrosi quistica per tal de millorar 
la qualitat de vida i evitar trasplanta-
ments futurs: un cribatge neonatal que 
actualment només practiquen set 
comunitats autonomes, entre elles 
Catalunya. A mes, i segons el José 
Manuel, evitar la lotería genètica seria 
possible si es realitzés un cribatge 
genètic a aquelles parelles portadores 

del gen de la FQ: "Estem hipotecant la 
vida i la qualitat de vida d'una persona i 
la seva familia per no fer un estudi genè
tic a una parella que vol tenir un fill". 
A les vuit del vespre, l'Anna ha de 
reprendre el seu tractament abans de 
sopar. Mes fisioterapia i mes inhala
cions per a una nena alegre, afectuo
sa i hiperactiva. Amb molta vitalitat i 
ganes de lluitar. Unes preguntes mes 
per al José Manuel Noguera. És una 
fatalitat la fibrosi quistica? "Tens por 
del demà i del futur de l'Anna. Por que 
et diguin que l'han d'ingressar. Pero 

hem aconseguit veure i entendre altres 
coses molt positives com el valor de 
l'amistat i de la famflia. Veus la seva 
predisposició i la seva forga de volun-
tat i només pots pensar que cai apren-
dre de l'Anna. Aquesta és la meva 
yida: patim però ens està omplint molt. 
És contradictori però és aixi". Un 
somni i un desig per a l'Anna? "Que 
tingui la vida més felic possible. I una 
utopia: una curació per la fibrosi quisti
ca. O, si més no, que a la propera 
década puguem parlar de la FQ com 
parlem avui dia d'una diabetis". 

Nova campanya de 
detecció precog del 
cáncer de mama 
Les dones d'entre 
50 i 69 anys de la 
Marina participaran 
en el programa 

SANDRA PEDRALS 

Aquests dies totes les dones 
d'entre 50 i 69 anys dels barris 
de la Marina están rebent a 

casa seva una carta on se les convi
da a participar al Programa de 
Detecció Precoç del Cáncer de 
Mama de l'Agènda de Salut Pública 
de Barcelona. Es calcula que unes 
3.500 dones de la Marina participa
ran en aquesta campanya que per
met diagnosticar de manera ràpida 
un cáncer que l'any 1999 va ser la 
primera causa de mort entre les 
dones barcelonines. 
Les participants a la campanya 
rebran per correu una convocatoria 
amb la data, Chora i el Hoc de la seva 
cita per fer-se una mamografia gra
tuita entre finals d'aquest mes de 
juny i mitjans de setembre, aproxima-
dament. L'hospital de referencia per 
fer aqüestes proves és el Clinic, que 

» La importancia de la preven-
ció. Els experts recomanen mamo-
grafies preventives cada dos anys 
en dones d'entre 50 i 64 anys, i 
seguiment després fins als 69 
anys. 

té habilitada una oficina especial al 
carrer Valencia. 
Els résultats de les proves es comuni
caran per carta a les dones partici
pants a la campanya, unes dues set-
manes després de fer-se la mamo
grafia. En cas que el résultat de les 
proves sigui dubtós se citará la dona 
per teléfon per tal que acudeixi a una 
altra visita. 
Amb l'objectiu d'aclarir qualsevol 
dubte sobre el programa, s'ha facilitât 
un teléfon directe, el 93 227 93 02, a 
través del qual també es poden aco-
llir totes les dones que visquin a la 
Marina, estiguin o no censades. 

SE BUSCA PERRITA YORKSHIRE 
SE PERDIÓ EL MIÉRCOLES DÍA23 DE MAYO EN LAZONA FRANCA 

RESPONDE AL NOMBRE DE DAMA, TIENE EL PELO DE LA CABEZA PLATEADO Y PESA 1KL 

SE RECOMPENSARA CON 1.000C T. 6541416 45 (Antonia) / 691 63 95 26 

http://www.fibrosiquistica.org
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PLATAFORMA SALVEM L'ESPORTIU ENERGIA 

La Guardia Urbana ha actuat en diverses ocasions en els assentaments, al voltant dels quais s'acumula la brutícia i les deixalles. 

Desenes de families nomades 
ocupen diversos solars del barri 
S'han installât 
als terrenys de 
l'Esportiu Energia 
i al Carni de 
l'Esparver 

SANDRA PEDRALS 

Des de fa algunes setmanes, 
diversos grups de nomades 
arribats de l'Europa de l'Est 

s'han installât a viure en alguns 
solars del barri. El Carni de l'Esparver 
de Montjuì'c o els terrenys de l'antic 
Esportiu Energia són espais que 
s'han convertit en habitatge de des
enes de families. 
Les persones que han ocupat 
aquests solars viuen en tendes, fetes 
amb fusta i ferralla, envoltats de dei
xalles i en condicions higièniques i 

sanitàries molt dolentes. La majoria 
d'aquestes famílies, moites d'elles 
amb menors, malviuen amb els 
diners que guanyen venent ferralla o 
demanant almoina. 

Queixes deis veíns 
Tot i que els Mossos d'Esquadra 
asseguren que "no són persones con-
flictives i que no han générât problè
mes de convivencia", els veíns 
denuncien que a les zones on s'ins-
tal-len s'acumula la brutícia. "Recullen 
ferralla i la deixen abandonada per 
qualsevol lloc, a més acostumen a fer 
foc a terra i en qualsevol moment, 
amb tantes escombrarles acumula-
des, es podría generar un incendi", 
denuncia el Ramón, que des de fa 
mesos observa des de la terrassa del 
seu pis corn diverses famílies, "algu
nes amb nens i nadons", s'instal-len a 
viure a la falda de Montjuïc, al popu
lar Camí de I'Esparver. 

Aquest espai de Montjuíc és de pro-
pietat municipal, i l'Ajuntament aviat 
será també el propietari dels antics 
terrenys de l'Esportiu Energía, per 
aixó veins i comerciants que conviuen 
a prop dels improvisáis campaments 
demanen a l'Ajuntament que assu-
meixi la seva responsabilitat i des-
allotgi els solars, a més a més de 
netejar-los. 
Segons el gerent del Districte de 
Sants-Montjui'c, Josep García Puga, 
"des del primer moment en qué ens 
várem assabentar de la presencia de 
persones en aquests solars, ens hem 
posat en contacte amb els Servéis 
Socials i els equips que gestionen els 
recursos per a les persones sense 
sostre". La voluntat del Districte és 
"ajudar aqüestes famílies perqué tro-
bin un Hoc on viure i que puguin 
reconduir la seva estada a 
Barcelona". Puga demana "una mica 
de temps" als veins "per poder solu

cionar el problema, en el qual ja s'es
ta treballant". 
En el cas deis terrenys de l'Esportiu 
Energia, com que encara no són òfi-
cialment propietat de l'Ajuntament, el 
consistori no pot intervenir-hi sense 
l'autorització deis propietaris, és a dir, 
de Renta Corporación. Tot i així, Puga 
assegura que el Districte está en con
tacte amb ells i que "están col labo-
rant cpnjuntament". 
Al llarg d'aquestes ultimes setmanes 
el Districte ha actuat en diverses oca
siones en aquests solars que han 
estât ocupats per les famílies nóma
des. En tots eis casos "s'ha comptât 
amb la col laboració deis Servéis 
Socials, Parcs i Jardins i la Guardia 
Urbana". Segons Puga, tot i que les 
famílies desallotjades tornen al poc 
temps a ocupar de nou els solars, "el 
Districte no permetrà cap mena d'a-
campada, i molt menys en un espai 
public. I en aixó hi estem treballant". 

LA MARINA 

Nous habitatges al 
barri del Polvorí 
REDACCIO ACTUALITAT 

La Generalität ha lliurat, fins ara, 347 pisos de protecciö a les families del Polvorf. 

Un total de 74 famîlies del Pol
vorf van participar el passât 3 
de maig en el sorteig de 75 

nous habitatges de venda de protec-
ciô oficial que la Generalitat ha cons
truit en aquest barri de la Marina. 
Aquestes fami'lies han passât de 
viure en petits habitatges de no més 
de 38 m 2 i afectats per l'aluminosi, a 
tenir ara uns pisos, la majoria, de très 
habitacions i una superficie util de 69 
m 2 de mitjana. 

Recta final 
Aquests nous habitatges formen part 
del programa de remodelaciô del 
barri del Polvorf, iniciat el 1995 i que, 
segons Josep Garcia Puga, gerent 
del Districte de Sants-Montjuïc, "s'a-
cabaran durant la propera législatu
re". La previsiô de l'Ajuntament, que 
és qui assumeix la urbanitzaciô del 

barri i la cessió deis terrenys on fer 
els habitatges, és que en uns dos 
anys finalitzin les obres de reforma 
del Polvorí, "pero ens volem donar un 
altre any de marge perqué el treball a 
la muntanya és dificultós i a vegades 
surten problèmes donades les carac
téristiques del terreny", puntualitza 
Puga. 
66 dels 75 pisos que s'han sortejat 
están ubicats al carrer Guadalquivir, a 
la cantonada amb el carrer de 
Fortuna. La majoria teñen tres habita
cions, pero també n'hi ha de dos i de 
quatre. Els 9 habitatges restants 
estan ubicats al carrer de leda i tots 
teñen tres dormitoris. Els dos edificis 
inclouen éléments de sostenibilitat i 
teñen una xarxa separativa d'aigües 
fecals i pluvials. 
Fins al moment la Generalitat ja ha 
lliurat 347 habitatges, on s'han rea-
llotjat part de les famílies del Polvorí. 
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La Marina registra la participado 
mes baixa de Sants-Montjuïc 

32,4% 

21,3% 

^ Barcelona ^ La Marina de Port 

^ Districte de Sants-Montjuïc La Marina del Prat Vermeil 
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PSC-PM CiU 

Al districte de Sants-
Montjuïc, CiU guan-
ya el conseller que 
perd ERC 

REDACCIO ACTUALITAT 

La baixa participado és un deis 
aspectes mes destacáis de les 
passades eleccions municipals. 

Barcelona, amb un 49,58%, ha 
registrai un deis índexs d'abstenció 
mes elevats des de la recuperació de 
la democracia. El districte de la ciutat 
on mes s'ha anat a votar ha estat 
Sarrià-Sant Gervasi, amb un 56,52%. 
On menys, ha estat Ciutat Velia, amb 

PP ICV-EUiA-EPM ERC-AM 

un 39,23%. Tercers a la cua en nom
bre de votants està Sants-Montjuïc, 
on ha anat a votar només un 47,63% 
dels ciutadans. Per sota d'aquesta 
xifra, se sitúen els barris de la Marina 
del Prat Vermeil, on l'abstenció s'ha 
situât en un élevât 69,5%, i de la 
Marina de Port, on un 54,7% dels ciu
tadans ha decidit no anar a votar. Els 
nostres barris, de fet, registren la taxa 
de participado mes baixa de tot 
Sants-Montjuïc. 
Tot i la baixa participado, a Sants-
Montjuïc el PSC ha tornat a ser la 
força mes votada, amb un 32,62% 
dels vots. La segona de la llista és 
CiU, que suma votants respecte a les 
ultimes municipals del 2003 i obté un 
21,46% dels vots. Darrere d'ells està 
el PP (13,7%), ICV-EUiA (10,3%) i 

ERC (10,2%). Aquests résultats fan 
que els socialistes mantinguin 6 dels 
15 consellers al Districte. CiU en 
guanya un, i passa de 3 a 4 conse
llers. El Partit Popular i Iniciativa 
mantenen els dos consellers que 
tenien fins ara i Esquerra en perd un 
dels dos que ténia. 
Pel que fa als barris de la Marina, el 
PSC mante el seu liderat corn a força 
mes votada, i en segon Hoc se situa el 
Partit Popular. A la Marina de Port el 
PSC va treure el 19,9% dels vots, el 
PP, 8%; CiU, 5,9%; Iniciativa, 3,9%; i 
ERC, 2,7%. Pel que fa a la Marina del 
Prat Vermeil, els socialistes han 
aconseguit el 16,2% dels vots, el PP, 
4,8%; CiU, 3,4%;'i Iniciativa, 2,4%. 
ERC només ha aconseguit l'1,2% 
dels vots. 

breus 
» La FAVB farà 
pisos de protecció a 
la Marina 
La Federació d'Associacions de 
Veïns de Barcelona (FAVB) ha sig
nât un acord amb PAjuntament a 
través del quai invertirà 56 mitions 
d'euros per desenvolupar 400 
nous habitatges protegits promo-
guts per cooperatives veinais als 
barris de la Marina, a Sant Andreu 
i altres espais de la ciutat. 

» En marxa el Pla 
de reserves de 
places d'aparcament 
per a discapacitats 
El Districte de Sants-Montjuïc ha 
posât en marxa el Pla de reserves 
de places publiques d'aparcament 
per a persones amb discapacitats. 
Ja s'han senyalitzat 57 places al 
voltant d'equipaments publics. Als 
barris de la Marina s'ha habilitât 
una plaça prop de la biblioteca 
Candel, una altra al CAP Caries 
Riba, al CAP La Marina, prop del 
casai de la gent gran del carrer 
Alts Forns i una altra per l'Oficina 
d'Atenciô al Ciutadà. A la Casa del 
Rellotge s'autoritzarà l'accès a l'a-
parcament. 

regresivas 

SOMBRA 
llévate tus gafas graduadas 

L ' I J f i b Í L y i l L ¡ i l ! L * Í ' J 
monofocales o progresivas 

Mare de Déu de Port, 252 (Plaça de la Marina) 
Tel./fax: 933 314 047 e-mail: zonaopticabcn@mixmail.com 
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DECORACIÓN MARINA 
Zoáo Upo üe Reformas 

Cocinas. Baños. Pisos. Locales Comerciales. 

Instalaciones de Calefacción y Aire Acondicionado. 

Pavimentos de Gres. Parquet flotante y encolado. 

Cerramientos de Aluminio con y sin cámara. 

Puertas de Interior en todo tipo de maderas. 

Falsos techos en Pladur, Aluminio, Madera. 

Electricidad. Fontanería. Gas. Televisión. Pintura. 

Aislamientos Térmicos y Acústicos. 

Reparación de Cubiertas y Terrados. 

C/„Foner¡a,4. BCN. Tf: 93 298 09 50. 

i—ÍQD 
FARMACIA DE L ESTACIO 
# LDA SUSANA VILAR BUHLER A 

Veítibul EiUcio Central Santí 4P 
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dies del any 
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Homeopatía 
Doctora Corinne Víctores 
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Montjuïc, espai de 
reserva naturai 

El Canni de l'Esparver uneix el carrer del Foc amb les restes del castell antic de Port. 

Entitats écologistes 
voleri declarar 
Montjuïc un espai 
de reserva naturai 

BEGONA SERRA 

El Centre d'Estudis de Montjuïc, 
Depana i Galanthus han presentat 
una proposta de declarado de la 

muntanya de Montjuïc com a espai de 
reserva naturai. 
Aqüestes entitats, que compten amb el 
suport de la Federació d'Associacions 
de Veins de Barcelona, consideren que 
les diferentes actuacions urbanístiques 
que ja s'han dut a terme a la muntanya 
han anat arraconant els espais mes 
genuïns fins a reduir-los a la mínima 
expressió i que el Pía d'Usos que 
lAjuntament preveu per a la muntanya 
agreujarà aquest problema. "Contem
pla un tipus d'intervenció que pot posar 
en perill eis ja escassos espais naturals 
no alterate i que són de gran interés, 
donat que en ells hi viuen especies ani
mals i vegetáis que cal protegir", diuen. 
Entre les zones que volen declarar com 
a espai de reserva natural hi figuren eis 

penya-segats del Morrot i el Carni de 
l'Esparver, indret molt visitât pels veins 
de la Marina. 

Els penya-segats 
Es tracta d'un sector de la muntanya 
situât davant de les installacions por-
tuàries que es caracteritza per la seva 
configurado esquerpa del vessant. 
Des del mur de limitado del cementiri 
fins al far trobem un imponent penya-
segat on crien especies d'aus d'un 
gran interés biologie des del punt de 
vista de la comunitat ornitica, corn ara 
el xoriguer gros, que aquí forma una 
colònia que fins fa рос va ser una de 
les mes grans d'Europa, i d'altres com 
el falcó pelegrí, la merla biava i el mus-
sol comú. 
Respecte a la flora, trobem especies 
molt rares al litoral cátala com ara el 
siscall, el salât blanc i la bufalaga mari
na. També és de destacar el seu gran 
valor geologie, ja que ais penya-segats 
del Morrot hi ha una sèrie sedimentària 
completa del miocè mari, única a 
Catalunya. 

Carni de l'Esparver 
Neix a Tactual carrer del Foc, al costat 
de l'antiga carretera de Port, continuant 
fins a Montjuïc pel costat de la muntan

ya que encara no ha estât enjardinada, 
i arriba a un turonet al costat del fossar 
on es traben les restes del castell antic 
de Port en el vessant mes pròxim al 
mar ¡de cara al Llobregat. Segons tes-
timonis de gent nascuda a l'Esparver, 
els terrenys de cultiu eren de seca i tan 
sols es cultivava blat i cigrons. L'arbrat 
predominant era el garrofer i alguna 
figuera. En aquesta zona es poden tro-
bar aproximadament una cinquantena 
de plantes medicináis com ara el fonoll, 
que en algunes parts arriba a ser molt 
abundant, el trepó, les viudes bordes, 
el plantatge, la dent de Ileo, entre d'al
tres. 
Així mateix, aqüestes comunitats her-
bàcies afavoreixen que hi hagi una 
important comunitat faunistica, sobre-
tot a l'hivern quan arriben especies 
molt rares de trabar en la ciutat com 
ara el titella, el pardal xarrec, la garsa, 
la cadernera i l'alosa, entre d'altres. 
També es poden trabar el dragó comú, 
la sargantana ibérica i el conili. 
Aquesta gran riquesa i diversitat fau
nistica converteix l'indret en un impor
tant punt de caca per ais rapinyaires 
que viuen a les rodalies o que hi pas-
sen durant la migració com el mussol 
comú, el xoriguer i el falcó pelegrí, 
entre d'altres. 

breus 
» La L2 de metro 
arribará a la Marina 
peí 2011 
Segons el conseller de Política 
Territorial i Obres Publiques, 
Joaquim Nadal, la Línia 2 de metro 
(la lila) arribará des del centre de 
la ciutat fins ais barris de la Marina 
i la Fira de la Gran Via el 2011. 
Segons Nadal, el projecte de pro
longado de la Línia 2 arrancará 
l'any vinent. 

» El barrí estrena 
Punt Verd móbil al 
mercat de la Marina 
Cada divendres, de 8.30 del matí i 
fins a les dues de la tarda, s'habili
ta un Punt Verd móbil al mercat de 
la Marina. Amb l'objectiu de poten
ciar la cultura del reciclatge i la 
reutilització de résidus, aquests 
Punts Verds môbils com el que 
recentment s'ha habilitât al mercat 
de la Marina acosten ais ciutadans 
el servei propi d'una deixalleria. I 
és que en els camions del Punt 
Verd s'hi poden Henear gairebé 
tots els résidus generáis a les Mars, 
com ara roba, sabates, petits elec-
trodoméstics, productes químics, 
olis i bombetes. 

» En dos anys 
tindrem una centrai 
climatitzadora 
L'Ajuntament ha anunciat que d'a-
qui a dos anys als barris de la 
Marina es construirà una pianta de 
climatització centralitzada, com la 
que ja funciona al districte tecnolo
gie 22® , i que donare serveis de 
fred i calor a oficines i habitatges. 
La centrai de la Marina, que estarà 
situada a un solar vora de l'antic 
recinte de la Seat, aprofitarà el 
fred residuai que produeix la rega-
sificadora del port de Barcelona, 
cosa que permetrà que hi hagi una 
reducció d'emissions de C 0 2 d'un 
40%. 

L'Ajuntament confirma 
la compra dels terrenys 
de l'Esportiu Energia 

PLATAFORMA SALVEM EL POLIESPORTIU 

SANDRA PEDRALS 

L'Ajuntament de Barcelona ha con
firmât a La Marina la compra dels 
terrenys de l'antic Esportiu 

Energia. Segons el gèrent del Districte 
de Sants-Montjuïc, Josep Garcia 
Puga, "s'ha arribat a un principi d'acord 
amb eis propietaris del solar i en el pri
mer pie que faci el nou govern munici
pal s'aprovarà la compra per part de 
l'Ajuntament dels terrenys". Garcia 
Puga fa aquestes declaracions en un 
moment en que pel barri de la Marina 
se senten rumors que qüestionen l'ad-
quisició per part de l'Ajuntament del 

solar del carrer Energia i enmig de la 
campanya électoral i les promeses 
dels diversos candidats. El que no ha 
aclarit el gèrent del Districte és l'ûs final 
que tindran els terrenys: "El que si que 
farem és un poliesportiu municipal, 
perô encara s'ha de fer el disseny del 
projecte. Tampoc sabem si al solar 
posarem mes equipaments per a la 
Marina. Tôt encara esta per définir", 
comenta. 
Mentrestant, la plataforma Salvem el 
Poliesportiu continua fent carnets 
honorifics els dissabtes. Ja n'han fet 
mes de mig miler. 

La campanya per fer carnets honorifics ha tingut molt bona acollida. 
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A les festes de la Marina hi ha activitats i propostes per a tots els publics. 

Seguridad Social actuarä a 
les festes de la Marina 
Del 22 al 24 de 
juny el barri celebra 
una nova edició de 
les Bacanals de 
Barcelona 

REDACCIÓ CULTURA 

Seguridad Social és una banda 
de pop rock que de ben segur 
és recordada per temes com 

Chiquilla, Comerranas, Quiero tener 
tu presencia, El ritmo del corazón o 
Mi rumba tarumba, totes elles can-
çons que han estât número .1 a les 
principals emissores de radio del 
país. Dones bé, aquests veterans 
valencians faran un paréntesi a la 
seva atapeída agenda musical i 
actuaran a l'escenari que, amb motiu 
de les festes de la Marina, s'habilita-
rà al carrer del Foc. 
Tots els veins i veines del barri 
podrem assistir gratuïtament a l'ac-
tuació en directe d'aquesta banda de 
musics que va néixer a Valencia a 
principi dels anys 80 i que son el plat 
fort de la programado de les 
Bacanals de Barcelona, els tres dies 
de festa gran de la Marina. El concert 
de Seguridad Social esta previst pel 
divendres 22 de juny al voltant de la 
mitjanit, a l'escenari del carrer del 
Foc. 

Tres dies de festa 
Del 22 al 24 de juny el barri de la 
Marina celebra la seva gran festa. La 
Unió d'Entitats ha préparât, amb la 
collaboració de les associacions del 
territori i del Distrîcte de Sants-
Montjuïc, una variada programació 
d'activitats que ens invita a gaudir de 
la festa al carrer. 
L'inici de festes sera el divendres 22 
de juny a la plaça de la Marina, on al 
llarg de la tarda hi haurà espectacles 
infantils i una xocolatada popular. AI 
voltant de les vuit de la tarda, es 
donará el tret de sortida a tres dies 
de festa amb el pregó de l'actriu 
Amparo Moreno. Una mica mes tard, 
a les nou del vespre i a la mateixa 
plaça de la Marina s'ha organitzat la 

Nit de Playbacks, un espectacle-con-
curs en el qual poden participar tots 
els veíns i veínes de la Marina, sense 
importar la seva edat. Acabat aquest 
karaoke popular, el correfoc deis 
Diables ens recordará que les Ba
canals de Barcelona han comengat. 

Cursa Popular 
El dissabte 23 de juny a partir de les 
deu del matí, tothom está convidat a 
participar en la Cursa Popular que es 
fará pels carrers del barri i que sortirá 
de la plaga de la Marina. L'any passat 
aquesta activitat va teñir molt d'éxit, i 
s'espera que enguany també hi parti-
cipin en l'activitat molts veíns i veínes 
de la Marina. 
Per participar-hi, pero, cal apuntar-
s'hi préviament. Del 5 i fins al 20 de 
juny podreu formalitzar les inscrip-
cions al local que la Unió d'Entitats té 
a la Casa del Rellotge (de 17 a 20 
hores) o bé al centre cívic La Cadena 
(de 18 a 21 hores). 
El mateix dissabte, al voltant de les 
12 del migdia, es fará el lliurament de 
premis de la Cursa Popular i tots ple-
gats podrem gaudir d'espectacles 

d'animaciô i escuma a carrée de 
Dansaigùa a la plaça de la Marina. 

Celebrem la Nit de Sant Joan 
La gran festa de la Marina sempre 
coincideix amb la celebraciô de la 
Revetlla de Sant Joan. Enguany, el 
dissabte 23 de juny tots aquells que 
ho vulguin poden assistir al sopar 
popular que es farà a partir de les 
22.30 a l'espai habilitât entre el carrer 
del Foc amb Mare de Déu de Port. La 
Nit de Sant Joan es completarà amb 
bail amb l'orquestra Càlida i la musi-
ca dels DJ per ballar fins a les très de 
la matinada. 

Fi de testes 
El correfoc, el popular concurs de pae-
lles, una cercavila gegantera o bail amb 
orquestra, son algunes de les activitats 
que posaran punt i final a très dies de 
festa grossa a la Marina. A les dotze de 
la nit del diumenge 24 de juny els cas-
tells de focs acomiadaran les Bacanals 
de Barcelona, que tomaran l'any vinent 
amb mes propostes perquè tots i totes, 
grans i petits, gaudim plegats de les 
testes dels nostres barris. 

» Divendres de 
musica al centre 
Pepita Casanellas 
Fins al proper mes de juliol, algu
nes nits dels divendres la sala poli-
valent de I'acabat d'estrenar cen
tre Pepita Casanellas sera esce-
nari de concerts de jazz, flamenc, 
bolero, txa-txa-txa i ritmes Matins. 
El divendres 8 de juny la cita es 
amb Enildo Rasua Quartet, que 
ens oferira latin jazz amb ritme 
Cubans; el 15 de juny el torn es de 
Tangoson, un concert d'exhibicio i 
milonga, amb fusio de tango, so 
cuba, bolero, txa-txa-txa i molt 
mes. Tots els concerts son a les 
nou del vespre. 

La programacio cultural del centre 
es completa els dilluns amb balls 
per a gent gran (aquest mes seran 
els dilluns 11 i 25 de juny de 17 a 
20 hores) i els diumenges amb 
espectacles familiars. 

» Sala d'estudi 
nocturna a la 
biblioteca Candel 
La biblioteca Francesc Candel obre 
per la nit, per primera vegada. Fins 
al 29 de juny s'ha habilitât una sala 
d'estudis que obre de dilluns a 
divendres de les 9 de la nit i fins a la 
una de la matinada. A mes, eis dies 
9 i 10 de juny, prévis a les proves 
d'accès a la Universität, la sala noc
turna de la biblioteca Candel també 
estarà oberta a la matinada, a mes 
d'obrir al matf i la tarda. 

»Fest ival de Müsica 
Tradicional i Popular 

Aquest és un dels unies festivals 
aeüstics de müsica tradicional dels 
que es fan arreu. La cita és el dis
sabte 16 de juny, de 18 a 22 hores, 
i diumenge 17 juny des de les 11.30 
del matf fins les 14hores al Centre 
Pepita Casanellas. L'entrada al fes-
tival.organitzat per l'Associaciö 
Cultural Leza, és gratuïta. 
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» Música a La Bascula 

Divendres 1 de juny 
Música en viu dins del cicle Báscula 
Jam. 
Hora: 23.00 h 
Entrada l l iure 

Dissabte 2 de juny 
Actuació deis grups 14 Agujeros, 
Abuso de Poder i Oi! se arma 
Hora: 23.00 h 
Entrada: 3 euros amb consumició 

Divendres 8 de juny 
Concert de rumba salsa a carree de 
Break Latino. 
Hora: 23.00 h 
Entrada: 4 euros amb consumició 

Tots els dijous de juny 
Actuacions musicals dins del cicle 
del Banc de Proves. 
7 de juny: Alkimia 
14 de juny: Supernova 
21 de juny: Los Barrankillos 
28 de juny: Blood Cherry Blossoms 
Hora: 22.00 h 
Lloc: Sala de concerts 
Entrada l l iure 

Dimarts 12 de juny 
Inaugurado de l'exposició El Directo 
del Blues. 
Hora: 20.00 h 
Lloc: Espai Tuguri 
Entrada l l iure 

Dissabte 16 de juny 
Actuació deis colombians Palo Q'Sea. 
Hora: 23.00 h 
Entrada: 4 euros amb consumició 

Dijous 21 de juny 
La música i els tallers de La 
Báscula están de testa... Declarem 
aquest com el dia del soroll. 
Hora: A partir de les 18.00 h 
Entrada l l iure 

Dissabte 29 de juny 
Actuació de punk rock a carree de 
Dj Cabra. 
Hora: 22.30 h 
Entrada l l iure 

» Cinema a la fresca 

Arriba l'estiu i els nostres barris s'omplen de pro
postes intéressants. Una d'elles son les sessions 
de cinema a la fresca que cada any organitzen" 
Joves de la Marina. Aquesta vegada ens propo-
sen gaudir d'una de les pellicules recentment 
guardonada amb très Oscars i que ha rebut molt 
bona crftica per part del public. Es tracta d'EI 
laberinto del fauno, de Guillermo del Tora. 

Divendres 29 de juny 
Hora: 22.00 
Lloc: Plaça de la Marina 

» Disbarats a dojo 

Coneix les aventures i desventuras d'uns apre-
nents de la vida. Gaudeix d'un joc deis sentits, on 
podrás escoltar música i historietes, veure en 
acció infants que volen ser grans i grans que volen 
ser infants. Flaira-ho tôt amb un ñas vermeil, toca 
el pompis de la Maria o el Joan! Tot plegat, tastant 
els plaers de la ballaruga! 

Divendres 29 de juny 
Hora: 18.00 h 
Lloc: Pare-de Can Sabaté 

Animado i pallassos a carree 
de la Cia. Sapastre 

» La fábrica de joguines 

A la fábrica de joguines et donarem idees perqué 
aprenguis a reciclar materials de rebuig i els con-
verteixis en joguines o elements per jugar. 
Després, hi jugarem tots. 

Diumenge 3 de juny 
Hora: 11.30 
Lloc: Centre Pepita Casanellas 

» Titelles 

Enlloc del món hi ha uns ocells com els que té 
la Madó Fátima a la seva parada. N'hi ha cinc 
que valen tot l'or del món pero si te n'enamo-
res i els vols teñir, qué pots fer si tens la but-
xaca buida? Aquesta és la historia escrita per 
Teresa Duran que us explicaran el grup de 
titelles Marduix. Aquesta activitat s'emmarca 
dins del cicle de Petit Format que ofereix his
tories per escoltar i descobrir instruments, tite
lles que llegeixen poesies, i moltes mes sor-
preses que es fan realitat a la biblioteca i que 
després trobareu en els llibres. 

Dimecres 27 de juny 
Hora: 18.15 h 
Lloc: Bibl ioteca Francesc Candel 

Activitat adregada a nens i nenes 
a partir de 3 anys 

» Actuacions musicals 

Els alumnes de PEscola de Música Tradicional i 
Clàssica que organitza l'Associació Cultural Leza 
ens oferiran diversos concerts de fi de trimestre i 
de fi de curs. 

Del 18 al 20 de juny 
Hora: 19.00 h 
Lloc: Casa del Rellotge 
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ESCOLA C A R M E AYMERICH 

Alumnes de l'escola Carme Aymerich durant una activitat organitzada l'estiu passât als jardins de Can Ferrera. 

Nous cursos d'estiu a 
l'escola Carme Aymerich 
BEGONA SERRA 

Del 29 de juny al 30 de juliol 
l'Escola d'Expressió i Psico-
motricitat Carme Aymerich ofe-

reix prop d'un centenar de cursos, 
tallers ¡ diverses activitats dirigides al 
professorat de tots eis nivells educatius 
i a altres Professionals de l'educació, la 
reeducació social i l'animació cultural. 
Aquesta escola del barri, que compar-
teix edifici amb l'escola Bàrkeno, ha 
estat una entitat vinculada a 
l'Ajuntament que va néixer l'any 1969 
amb eis cúreos d'estiu orientáis, en un 
primer moment, al professorat d'educa-
ció especial per tal d'ajudar-los a des-
envolupar el llenguatge del eos, Pex-
pressió i la psicomotricitat. La idea era 
despertar entre eis assistents les habi
litáis que tots tenim per moure el eos, 
dansar, dramatitzar, etc. amb la finalitat 
de dotar-los d'eines per després traba
llar millor àmb Palumnat. Encara que, 
en eis seus inicis, estava dedicada a 
l'educació municipal, la seva tasca de 
formado sempre ha estat oberta a tot 
el professorat tant de la pública com de 
la privada, i entre el seu alumnat 
podem trabar professors i professores 
no tan sois de Barcelona o de 
Catalunya, sino també de tot l'Estat 
espanyol, i, darrerament, també hi 
assisteixen professors llatinoamerr-
cans fruit de convenís de collaboració. 
"A mes de comptar amb la col-labora
do de la Generalität, hem establert 
convenís amb uníversitats per a la rea-
lització de cursos d'especialitzacíó i 
màsters", explica Artur Acevedo, deixe-
ble de Carme Aymerich, fundadora de 
l'escola, i actual director del centre des 
de fa 25 anys. L'Artur, psicóleg de pro-
fessió, que s'ha dedicai al tema del 
desenvolupament de l'aprenentatge, 
assegura que "el gran repte és portar 
eis estudis a la Universität sense perdre 
l'essència de l'empremta que va deixar 
Carme Aymerich. És a dir, com dotar
los de l'estructura i donar eos a cursos 
de postgrau i màsters". 
"L'educació és una vocació, has d'esti
mar l'alumne. No és suficient a trans-
metre coneixements, sino que també 

has d'aprendre a comunicar i aixó 
implica transmetre afectivitat i valors. 
Tota aquesta part que fa referencia a 
l'afectivitat té a veure amb el creixe-
ment personal", afirma Acevedo, que 
afegeix: "El professor ha de ser capaç 
de saber veure tant qué hi ha darrere 
de l'alumne que boicoteja la classe 
com quins problèmes, mancances o 
nécessitais té aquell alumne que 
passa desapercebut i ha de tenir la 
suficient valentia per qüestionar-se 
que li està reflectint o removent a ell o 
ella com a persona el que succeix a la 
classe". 
Tots eis cursos que ofereix l'escola 
estan orientais al creixement personal. 
"Les persones ens cuidem poc i ens 
estimem menys. I aquest és un dels 

aprenentatges mes importants per a 
una vida satisfactoria ¡ plena. Un apre-
nentatge que dura tota la vida, perqué 
les persones estem en constant canvi i 
evolució i ens reinventem dia a dia. Per 
aixó, els nostres alumnes aprenen amb 
cursos com el tai-txí, la dansa, Part-terá-
pia i altres a relaxar-se, a descarregar 
energies i a prendre's les coses amb 
mes calma, perqué si jo com a profes-
sor vaig accelerat difícilment aconse-
guiré crear en el grup-classe un clima 
de tranquillitat que faciliti l'aprenentat
ge, la comunicació i l'afectivitat". 
Son cursos que cada vegada teñen 
mes demanda, prava d'aixó és que 
durant l'estiu hi passen unes 1.000 per
sones entre professors, educadora 
socials i de carrer. 

breus 
» Recital poètic a la 
biblioteca Francese 
Candel 
El dimecres 20 de juny, a les 19 
hores, la biblioteca Francese 
Candel ens proposa assistir a una 
sessió de narració de poesia que 
porta per tftol En el silenci dels 
arbres. Al recital podrem escoltar 
poemes d'autors catalans, com 
ara Maragall, Carner, Espriu, 
Vinyoli o Abelló, que ens acosten 
la natura a través de sentiments 
intims i personals i que ens perme-
ten refer el lligam amb la nostra 
essència. L'acte anirà a càrrec de 
Gemma Reguant i Mercè Mana-
guerra, que s'encarregaran de 
recitar els poemes, i, d'Eric Ome-
des, que posarà musica al recital 
amb diversos instruments, com 
ara el didgiredoo, els bols tibetans 
i quars. 

» Mercat de 
l'intercanvi a La 
Bascula 
El divendres 15 de juny, a l'espai 
musical La Bascula, el grup Dro-
gadependientes organitza una 
testa on l'intercanvi sera el prota-
gonista. Vés préparant la roba que 
ja no facis servir o els llibres que ja 
t'hagis llegir, per intercanviar-los 
per d'altres al mercat lliure que 
estan préparant aquests joves del 
barri. 

» Lliurament dels 
premis del Certamen 
Literari Candel 
El dijous 31 de maig la terrassa de 
la nova biblioteca del barri acollirà 
l'acte de lliurament dels premis 
Candel. La cita és a les 19 hores. 

El barri de Port torna a reviure la 
tradicional testa del Corpus 
REDACCIO CULTURA 

El 9 de juny eis nostres barris reviu-
ran una de les festes mes tradicio-
nals, la diada del Corpus. Com 

marca el costum, l'acte mes destacat 
d'aquesta festa és una processò popu
lar que sortirà a les 17.30 hores de la 
plaça de la Marina i recorrerà el passeig 
de la Zona Franca fins arribar al carrer 
Sant Eloi, al barri veli de Port. En aquest 
punt, i al voltant de les 19 hores, està 
previst el ball de les entitats participants 
i una eucaristia a la parroquia de la Mare 
de Déu de Port. A les 20 hores la festa 
finalitzarà amb una processò religiosa 
fins als jardins d'Elies Ortiz. 
La festa del Corpus a la Marina l'han 
récupérât, des de fa set anys, eis 
Diables de Port i Gegants de la 
Marina, juntament amb les parròquies 
Mare de Déu de Port i Sant Bartomeu. 
Enguany hi participen a la festa eis 
Gegants de Bàrkeno, eis Tabalers de 
la Repúblika, PEsbart Bàrkeno i el Dofí 
del Case Antic. Processo del Corpus, l'any passât, pels carrers del barri veli de Port. 
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Les pitjors instal-lacions 
esporti ves de la ciutat? 

\ '•g,yJ*S tí 
El camp de Julia de Capmany es degrada per tots els matolls que hi creixen i per la poca cura que se'n té. 

El camp de Julià 
de Capmany 
es troba en un 
estât lamentable 
de conservado 

JORDI GISPERT 

Que l'Ajuntament s'ho faci mirar. 
Segur que en molts indrets de 
les zones mes pobres de l'Afri

ca no ens seria difícil trabar un camp 
en millors condicíons que aquest". 
Així de contundents eren les declara-
cions de Ramón Ubac, delegat del 
Polvoritense, el passai dia 19 de 
marg en el mare del programa radio
fonie Terreny de Joc, a Alternativa 
Barcelona (102.4 FM). La gent del 
Polvoritense, un deis molts clubs que 
hi ha d'entrenar i disputar els seus 
partits com a locáis al camp de Julia 
de Capmany, ja n'està fins al capda-
munt. Els vestidors son vells, petits i 

poc higiènics, el camp no té terra sufi-
cient, no hi ha prou aigua per als lava
bos i dutxes i encara menys per 
regar el terreny de joc. El sistema de 
calefacciô no funciona, l'aigua de les 
dutxes ha estât tancada durant tôt 
l'estiu i ara quan surt, ho fa a una 
temperatura no gaire adequada a les 
circumstàncies. I per si fos poc, el 
camp d'entrenament i les instal-la
cions adjacents es troben en estât de 
degradaciô per tots els matolls que hi 
creixen i per la poca cura que se'n té. 
Jugar a casa, per al Polvoritense, 
s'ha convertit en un obstacle mes que 
en un avantatge. 

Mesures de xoc 
Soluciô provisional de l'Ajuntament: 
colocar uns vestidors al costat mateix 
del bar, uns vestidors que es troben 
pràcticament junts i que coincideixen 
amb el vestidor de l'arbitre. Segons 
en Ramôn Ubac, "no és una soluciô 
gaire recomanable per a partits amb 
tensiô perquè tots, jugadors i 
col legiat, acaben confluint en un 
mateix passadîs estret". Segons 

l'Ajuntament, es tracta simplement 
d'una mesura de xoc per fer menys 
dolentes, de moment, les condicions 
del camp. Per a Albert Soler, director 
de l'Institut Barcelona Esports, "el 
Julià de Capmany el que nécessita, 
mes enllà d'una simple miNora, és 
una remodelaciô intégral radical, des 
de la graderia fins al terreny de joc". 
Una remodelaciô intégral que, en 
paraules de l'exregidor d'Esports de 
Sants-Montjuïc, s'ha de posar en 
marxa a partir del proper mes de 
setembre i que dépendra en gran 
mesura del nou Pla d'Usos de 
Montjuïc. 

El Julià de Capmany esta estretament 
lligat amb el camp de llançaments, 
amb la zona d'escalada, amb el camp 
de la Foixarda i amb l'Estadi 
Serrahïma de Montjuïc. Una remode
laciô intégral pot implicar una amplia-
ciô i per tant també cal el vistiplau dels 
clubs i entitats que gestionen i utilitzen 
les zones que en podrien quedar per-
judicades i la viabilitat légal per ocupar 
un espai que ara ocupen carrers o 
solars abandonats. 

breus 
» Mes de 750 joves 
participen al Raid 
Atlètic 

Mes de 750 alumnes de 13 cen
tres escolars de la ciutat han parti
cipât en el Raid Atlètic, l'activitat 
final de la campanya "Correm cap 
al 2010', engegada fa uns mesos 
per l'Institut Barcelona Esports per 
tal de promocionar la pràctica de 
l'atletisme a les escoles de la ciu
tat. La jornada atlètica es va cele
brar el passât 9 de maig a l'Estadi 
Olìmpie Llufs Companys de 
Montjuïc. Entre les activitats atlèti-
ques que han realitzat els infants i 
adolescents de la ciutat que hi han 
participât hi hagut proves compéti
tives (60 mètres llisos, llançament 
de pes, salts de longitud, i 1.000 
mètres llisos), proves demostrati-
ves (tanques, salts d'alçada, i sor-
tida de tacs), i exposicions infor-
matives de caràcter atlètic. 

» UDP-La Marina 
puja a Segona 
Régional 
El nou equip de futbol del barri, 
UDP-La Marina, ha pujat a 
Segona Régional després de 
guanyar el Navarcles en la promo-
ció. Tot i perdre a casa 0-2 en el 
partit d'anada, els nois de l'UDP-
La Marina van aconseguir remotar 
en el partit de tornada amb un 1-3 
fora de casa. 

» Karpets guanya la 
Volta Ciclista 

El rus Vladimir Karpets, de l'equip 
Caisse d'Epargne, ha guanyat la 
87a edició de la Volta Ciclista de 
Catalunya, organitzada per la sec-
ciô de ciclisme del Sants. La prova 
s'ha disputât del 20 al 26 de maig. 

• 
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O F E R T A F O R M A T I V A 2 0 0 7 - 2 0 0 8 

Cicles formatius grau SUPERIOR 
Animado d'activitats físiques i esportives 
Imatge 
Producció d'audiovisuals, ràdio i espectacles 
Realització d'audiovisuals i espectacles 
Realització d'audiovisuals i espéctacles(Multimèdia) 
So 
Sistemes de regulado i control automatics 
Sistemes de telecomunicació i informatics 
Desenvolupament de projectes mecànics 
Administrado de sistemes informatics 
Desenvolupament d'aplicacions informatiques 
Automoció 

Prevenció de riscos professionals 

Curs preparatori PROVES ACCÈS a grau super ior 

Cicles formatius grau MITJÀ 
Laboratori d'imatge 
Equips electronics de consum 
Mecanitzadó 
Manteniment i reparado d'aparells de 
mesura i control 
Soldadura i calderería 
Explotació de sistemes informatics 
Electromecánica de vehicles 
Carrosseria 

w w w . lamerce . c o m 
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• de fa festa! 

a marina 
www.iamannadigiTai.org 

Revetlla de Sant Joan, xocolatada, cercaviles, concursos, Nit de Playback, gegants, 
activitats gastronomiques, visites culturáis, cursa popular, 

balls amb orquestra, mostra d espectacles d'entitats... 

Festes de la Marina 
Del 22 al 24 de juny 

Edició: Associació do Mitjans de Comunicació Local-AMCL (La Marina i Alternativa Barcelona), Districte clo Sanls-Montjuïc 
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Gaudim plegats d'una nova edició de 
les Festes de la Marina 

Unes festes per impulsar la convivencia i 
el civisme en els nostres barris 

Des d'aquí ens agradaría expressar-vos la nostra satisfaccio en veure 
com aqüestes Festes ja formen part de l'oferta social ¡cultural del 
barri, i que, alhora, mostren com segueix sent de fructífera la bona 

col-laboració entre les entitats, els veïns i les veines i l'Ajuntament. 
Us encoratgem a seguir treballant amb les mateixes ganes i la mateixa 
il lusió que hi heu posât fins ara i que han donat com a résultat aquesta bona 
tasca dirigida a totes les persones deis barris de la Marina. 
Vos desitgem dones, unes bones Festes de la Marina - Bacanals de 
Barcelona. 
Gaudiu-ne! 

Districte de Sants-Montjuíc 

Amb l'arribada de l'estiu celebrarem la 3a edició de les Festes de la 
Marina. Finalitzarem una etapa en la quai hem pogut consolidar unes 
festes que teñen la voluntat de posar en valor la satisfaccio de viure i 

conviure en els barris de la Marina. Amb aquesta edició tanquem una prime
ra etapa que ha durât tres anys; a partir d'ara projectarem tots els aprenen-
tatges que hem assolit i el que hem après cap al nou cicle. 
Aqüestes festes continúen comptant amb la implicació de la regidora del 
Districte i deis treballadors municipals, i amb la col-laboració d'empreses i 
comerços deis nostres barris i del nostre entorn. Ens mereix una especial 
significació l'aposta personal i professional d'Enrique Torres, de l'empresa 
Santiveri, pel seu suport en les activitats que desenvolupem en els barris de 
la Marina, així com la confiança que ha dipositat en nosaltres el Consorci de 
la Zona Franca i la Fira de Barcelona. 
Però aqüestes festes no serien possibles sense el treball de totes les perso
nes que dediquen moites hores a dissenyar-les i organitzar-les, a les quals 
vull agrair el seu treball, ni tindrien sentit sense el vostre suport, el deis veïns 
i les veines deis nostres barris. 
Espero que ens podem trobar durant aquests dies, i desitjo veure les cares 
d'alegria i i l lusió de tots vosaltres gaudint d'aquestes festes, de la música, 
els correfocs, la revetlla, les activitats esportives, etc. Fem d'aquestes festes 
una demostració de la nostra voluntat d'impulsar la convivencia i el civisme 
en els nostres barris. 

Antoni Guil len 
Président de la Unió d'Entitats de la Marina 

El Cor de Noies de l'Orfeó 
Cátala actúa a la presentado 
de les Festes de la Marina 
El 13 de juny, a les 20.30, es presenta el programa de les Festes de la Marina 
2007 al centre Pepita Casanellas. L'acte comptarà amb l'actuació del Cor de 
Noies de l'Orfeó Cátala. Aquest Cor, integrat en el nou projecte de l'escola 
Coral de l'Orfeó Cátala, va fer el seu debut ara fa sis anys (el 3 de desembre 
de 2000, a la parroquia de Sant Ramon de Penyafort) i amb motiu de les 
Festes de la Marina 2007 presentaran al centre Pepita Casanellas una amplia 
demostració de la feina que desenvolupen les 24 joves cantants (amb edats 
compreses entre els 16 i els 19 anys) que conformen el Cor de Noies de 
l'Orfeó Cátala, dirigit per Lluís Vilamajó. La majoria de les joves del Cor de 
Noies de l'Orfeó Cátala van iniciar ('experiencia musical en els Cors Infantils 
de l'entitat, on han realitzat tasques de formació, a mes de treballar el reperto
ri tradicional, cátala i de diferents paísos, i de teñir ocasió de cantar amb 
alguns grups orquestrals. 
L'Orfeó Cátala és una societat coral fundada l'any 1891 per Lluís Millet i 
Amadeu Vives i va ser un orfeó capdavanter dins el panorama musical cátala. 
En la seu desenvolupament arriba a ser un referent cultural fonamental en el 
panorama musical cátala del segle XX ja que va impulsar la construcció del 
Palau de la Música Catalana, obra acabada el 1908, que és la seva seu i del 
qual és la propietaria. 

Siguem cívics durant la Festa 
T i n d r e m un barri m e s net i s o s t e n i b l e ! 

Diposi teu les pet i tes deixal les (papers, 
embolcalls o xiclets) a les papereres. 

Eviteu vessar begudes a terra per tal que no 
embrutin el paviment ni provoquin males olors. 

Quan acabi l 'activitat, abandoneu el Hoc 
on s'ha célébrât. Així els servéis de neteja 
podran deixar-lo net de seguida. 

Recordeu que els c o n t e n i d o r s de recol l ida 
se lect iva també ens ajuden a fer una festa 
mes neta. Feu-los servir adequadament. 

Els fullets i papers llenceu-los al contenidor blau 

¡CÍ3 Els plats i gots de plástic al contenidor groe 

Les ampolles de vidre, al contenidor verd 

Respecteu el descans deis ve'íns i procureu 
no fer soroll fora de l'horari de les festes. 
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Divendres 22 de juny Espai infantil 

Plaça de la Marina 

18.00 Xocolatada 

19.00 Espectacle infanti l 
Espectacle "El Sarao" a carree de Cía 
Deparranda 

20.00 Inici de les Festes 
Parlaments de la regidora del Districte i 
del president de la Unió d'Entitats de la 
Marina 

Carrer del Foc 

21.00 Nit de Playbacks 
Espectacle-Concurs per a 
tots els publics 

20.15 Pregó 
L'actriu Amparo Moreno 
será l'encarregada de 
donar el tret de sortida ais 
tres dies de festa de les 
Bacanals de Barcelona 

22.15 Concentració de Diables 
inici del correfoc 

Jardins de la Mediterránia 

21.30 Nit Flamenca 
Actuació de Raul Levia i Yerbaguena, 
del Taller de Músics. També hi haurá 
espectacle de ball a carree del grup 
d'Estrelles Altes 

24.00 Concert de 
Seguridad Social 
El grup valencia, autor 
d'éxits com Chiquilla, 
Rumba Tarumba o Quiero 
tener tu presencia, 
protagonitza el Concert 
Gran de Sant Joan de les 
Bacanals de Barcelona. 
L'entrada és gratuita i la 
festa está garantida... 

02.00 DJ 
Música per bailar fins a les tres de la 
matinada 

Jardins de Can Farrero 

Fira de jocs infantils per jugar 
en familia 

Dissabte 23 de juny 
De 18.00 a 21.00 

Diumenge 24 de juny 
De 12.00 a 15.00 i 
de 17.00 a 20.00 

23 de juny 

12.00 Animació infantil 
Espectacle d'animació i escuma 
amb Dansaigüa 

19.00 Espectacle famil iar 
A carree del grup Xarop de Canya 

13.30 Cargolada Popular 

20.45 Nit de foc 
Arribada de la tradicional flama del 
Canigó ais barris de la Marina 

21.45 Encesa de la foguera de Sant Joan 24.00 Ball 
Actuació de l'Orquestra Cálida 

10.00 Cursa Popular 
Inscripcions del 8 al 21 de 
juny al local de la Unió 
d'Entitats a la Casa del 
Rellotge (de 17 a 20 h) o 
al centre cívic La Cadena 
(de 18 a 21 h) 

9.00 Melé de Petanca 

10.00 Cercavila de gegants 

18.00 Exhibició de hip-hop 
A carree del Grup La Vinya 

10.00 Visita al Pare del Tibidabo 
Inscripcions del 8 al 21 de juny al local 
de la Unió d'Entitats a la Casa del 
Rellotge (de 17 a 20 h) 

22.30 Sopar Popular 
Inscripcions del 8 al 21 de juny al local 
de la Unió d'Entitats (de 17 a 20 h) 

22.30 Sopar Popular 

23.30 Revetlla 
Actuació de l'Orquestra Clan 
Tijuana 
Organitza: la Comissió de Festes 
del Polvorí 

12.00 Concurs de Paelles 
Inscripcions fins al 16 de juny al 
centre cívic Casa del Rellotge 
Organitza: Casa del Rellotge 

18.00 Mostra d'espectacles 
A carree de les entitats de la Marina: 
Folk Montjuíc, Esbart Bárkeno, 
Grup Leza, Centre Cultural Estrelles 
Altes i Toxos i Gestes 

19.00 Correfoc Diables 
Infantils 
Amb sortida a la plaça de la Marina i 
arribada als jardins de Can Farrero 

20.45 Final del correfoc 
Traca de fi de festa de la cercavila de 
Diables infantils 

21.00 Bail de f i de festa 
Actuació de l'Orquestra Atalaya 

24.00 Castell de focs 
Fi de festes amb castell de focs 
des de La Bascula 

21.30 Fi de festa 
Celebrem la fi de festes amb eis 
correfocs 
Organitza: Comissió de Festes del 
Polvorí 
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Moites gracies! 

Organitza: 

A j u n t a m e n t de Barcelona 

Sants-Montjuìc 

Patrocina: 

- f inü ie r t . 
DIETETICA Y SALUD 

/elCONSORCI 
I barcelona^ ZONA FRANCA 

Fira Barcelona 

Col-labora: 

Diputado 
Barcelona 
xarxa de rriunictpis 

Generalität de Catalunya 
Departement d'Accio Social 
i Ciutadania 

alte Associació de Venedors del 
Mercat de la Marina RUBATEC 

ADMINISTRACIÓN DE LOTERÍA № 137-COSTA - ALTA PELUQUERÍA MASCULINA VALENTÍN RODELA - CAIXA TARRAGONA - CALCATS EL 
CISNE - CENTRAL DE PINTURAS - CHURRERÍA MARE DE DÉU DE PORT - CÍNICA DENTAL ANIENTO - CLÍNICA DENTAL DR. JOAQUÍN 

ROVELLO - CLÍNICA DENTAL MARE DE DÉU DE PORT - CONFORT ELECTRODOMÉSTICS - DOAN FLORES Y PLANTAS - DROGUERÍA Y 
PERFUMERÍA RAMIRO - ESTANCO PAPELERÍA LAGE - EXCLUSIVAS MOBICER, SL. - EXIT MODA HOME-DONA - FARMACIA BARENYS -
FARMACIA M. CUSCO RAMONEDA - FONERIA UNIÓ, SL. - FOTO SISTEMA - INSTALACIONES GISBERT, SL. - LA FAGEDA - LA GRANJA 

CARLOS & JAVIER - L I L A S FASHION AND COMPLEMENTS - M A M-MODA A MIDA - METRO QUADRAT - MULTIÓPTICAS JOSA -
ONA NOVA - SASTRERÍA MARTÍNEZ - TALLERES EL PORT - ZONA DENTAL 

Volem agrair a totes les persones i entitats la seva col-laboració i aportació desinteressada en l'organització d'aquestes Festes. 
A tots i totes. 

Moites Gracies! 


